
Politie  onderzoekt  gedode
wolf

De politie is begonnen met een onderzoek naar de dood van een
wolf, die vorige week woensdag op de Veluwe is gevonden ten
westen van de snelweg A50 in de buurt van Heerde. Volgens de
politie is er sprake van een niet-natuurlijke dood.

Een  voorbijganger  merkte  de  dode  wolf  bij  Heerde  op.  De
Stichting  Wildaanrijdingen  Nederland  heeft  het  kadaver
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opgehaald en naar het Dutch Wildlife Health Centre (DWHC) van
de Universiteit Utrecht gebracht. Daar bleek dat het dier een
niet-natuurlijke  dood  was  gestorven,  waarna  de  politie  is
ingeschakeld.
   
Vorig jaar werd een doodgeschoten wolf gevonden in de buurt
van Stroe, ook op de Veluwe bij Barneveld. Ondanks intensief
onderzoek is daarvoor nog geen verdachte gearresteerd. Wel is
vastgesteld dat de wolf bij Stroe daar is neergelegd. Het dier
is elders doodgeschoten, bleek uit het onderzoek.

bron: Gelderlander, 28/09/2022

Faunabeheereenheid
Gelderland:  dit  jaar  minder
afschot van zwijnen
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nheid Gelderland mikt op het afschieten van 2577 wilde zwijnen
op de Veluwe.

De Faunabeheereenheid zegt dat nu het jachtseizoen voor de
deur  staat,  meldt  Omroep  Gelderland.  Het  aantal  is  flink
minder dan in de periode 2021 – 2022. Toen schoten jagers nog
zo’n 9.000 zwijnen af.

De Faunabescherming zegt blij te zijn dat er dit jaar minder
zwijnen  worden  afgeschoten  maar  wil  liever  gisteren  dan
vandaag dat de jacht volledig wordt gestopt.

De Koninklijke Jagersvereniging is ervan overtuigd dat jagen
noodzakelijk is en blijft. Woordvoerder Elsemieke Ruifrok legt
schriftelijk uit: “Wij bepalen niet zelf hoeveel dieren er
jaarlijks worden afgeschoten. De aantallen worden bepaald door
de provincie, die op basis van eerder uitgevoerde tellingen en
afschotcijfers  een  faunabeheerplan  opstelt.  Hierin  staat
precies hoeveel dieren er per gebied geschoten mogen worden”,
aldus de regionale omroep.

Documentaire Jagers zijn een
onmisbare  schakel  in  de
Nederlandse natuur
.

Waarom? Dat vertellen onder andere boswachters, jagers,
LTO Noord, Park de Hoge Veluwe en vogelwachters in de
nieuwe  documentaire  ‘Dilemma’s  in  de  Nederlandse
natuur’.  Deze  documentaire  kwam  tot  stand  door  een
samenwerking tussen de NOJG en de KNJV en is gemaakt
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door NOJG lid Miron Bilski.
Met deze film willen en we duidelijk maken voor welke
uitdagingen  natuurorganisaties  en  landschapsbeheerders
staan.
Doel van deze documentaire

Het doel is duidelijk. Iedereen wil in de toekomst kunnen
blijven genieten van het Nederlands landschap met een rijke
biodiversiteit en gezonde bossen. Met deze documentaire wil de
Jagersverenigingen, LTO Noord, boswachters en de Hoge Veluwe,
duidelijk maken voor welke uitdagingen natuurorganisaties en
landschapsbeheerders staan. De zoektocht naar balans in een
drukbevolkt land als Nederland is niet eenvoudig. Menselijke
belangen, planten, dieren; alles beïnvloedt elkaar. De natuur
zijn gang laten gaan lijkt in de huidige maatschappij geen
optie. Beheer door deskundige jagers of faunabeheerders ligt
voor hand. De jager als onmisbare schakel in het streven naar
balans en biodiversiteit.

De  jager  als  onmisbare  schakel  in  het  streven  naar
balans en biodiversiteit. 
Hiermee willen ze mensen informeren over de jacht. Want uit
opinieonderzoeken van de Jagersvereniging blijkt: “hoe meer
mensen weten over een jacht en beheer, hoe positiever ze hier
tegenover staan.”

Om mensen hierover te informeren is de documentaire ‘Dilemma’s
in  de  Nederlandse  natuur’  gemaakt.  Hierin  wordt  uitgelegd
tegen welke dilemma’s natuurorganisaties aanlopen, welke rol
jagers en faunabeheerders spelen en waarom ingrijpen in de
natuur volgens hen noodzakelijk is.

In  het  bericht  hieronder  liggen  de  Jagersvereningen  de
documentaire toe.

De jacht

“Faunabeheer is een keuze. Een keuze die wij in Nederland
nadrukkelijk hebben gemaakt. We willen biodiversiteit en ook



diersoorten die zich minder goed kunnen aanpassen aan ons druk
bevolkte land, een kans geven. “De vragen die hardop worden
gesteld zijn: willen we biodiversiteit in het bos?

Geven  we  bosverjonging  wel  voldoende  kans?  Nemen  we  de
toekomst van de weidevogel serieus? Kunnen de wolf en de vos
orde op zaken stellen in de Nederlandse natuur? Daarnaast
wordt er in de documentaire dieper ingegaan op de kennis en
kunde  van  faunabeheerders  in  Nederland.  De  kijkers  worden
geïnformeerd over de afwegingen die er worden gemaakt in de
zoektocht naar balans in het landschap.”

Schade

Wandelend door de natuur neemt een tiental bezorgde mannen de
kijker mee de natuur in. Gaandeweg leert deze meer over de
schade die sommige dieren aanrichten, hoe op hele stukken
natuurgebied jonge loofbomen geen kans meer krijgen om groot
te groeien. Maar schade is er niet alleen in natuurgebieden.
Ook boeren kunnen daarover meepraten. Jaarlijks wordt er 36
miljoen euro schadevergoeding uitgekeerd aan schade door onder
meer ganzen. Ook het conflict tussen wild en verkeer wordt
aangehaald, evenals het verstoorde evenwicht tussen predatoren
en de kwetsbare weidevogels.

 

Deze  boodschap  willen  de  Jagersverenigingen  graag  breed
uitdragen; naar de politiek, maar ook naar de maatschappij. 

BIJ12  taxeert  Limburgse

https://www.nojg.nl/bij12-taxeert-limburgse-maisschade-met-hulp-van-drones/


maisschade  met  hulp  van
drones
In Limburg wordt faunaschade aan afrijpende mais dit jaar voor
het eerst met hulp van drones in kaart gebracht. Vorig jaar
deed BIJ12 hier in samenwerking met taxatiebureau Van Ameyde
een proef mee. De resultaten waren succesvol, waarna besloten
is de inzet van drones in heel Limburg toe te passen. In de
toekomst zal dit mogelijk in meer provincies gelden.

Wanneer een grondeigenaar te maken krijgt met schade aan mais
die  veroorzaakt  is  door  dieren,  zoals  zwijnen,  dassen  of
vogels, kan hij een tegemoetkoming in de schade aanvragen bij
BIJ12. BIJ12 handelt deze faunaschade af namens de provincies.
De schade kan zich voordoen na de inzaai in de eerste fase van
de groei, maar ook in de fase dat het gewas afrijpt.

Bij een schademelding stuurt BIJ12 een taxateur op pad die de
schade opneemt door over de percelen te lopen. Dit gebeurt aan
de hand van vastgestelde protocollen en richtlijnen die voor
alle provincies gelden. Het opnemen van schade bij afrijpend
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gewas is een lastige klus omdat de maïs hoog staat en de
plekken waar de schade zich bevindt moeilijker te overzien
zijn. Daarom is BIJ12 vorig jaar in Limburg een proef gestart
waarbij een dronepiloot vanuit de lucht foto’s maakte van de
schadepercelen.

Twintig grondgebruikers met in totaal 40 percelen deden mee
aan de proef. Door met de gemaakte dronebeelden het veld in te
gaan,  kon  de  taxateur  gemakkelijker  een  nauwkeurige
inschatting maken van de schade. Zowel het taxatiebureau als
de grondgebruikers waren hier enthousiast over. Aan de hand
van de dronebeelden kan de taxateur beter een looproute over
het  perceel  bepalen.  Ook  maken  de  dronebeelden  in  één
oogopslag duidelijk, voor zowel taxateur als grondgebruiker,
waar de schade zich bevindt en wat de omvang is.

BIJ12 roept de Limburgse boeren dit jaar op hun aanvraag voor
een tegemoetkoming in faunaschade aan mais ongeveer 10 dagen
vóór de vermoedelijke oogst in te dienen. De taxateur neemt
dan contact op over de hakseldatum. Zo kunnen dronepiloot en
taxateur samen een goede planning maken om uiteindelijk 2-3
dagen vóór de oogst zowel te vliegen als te taxeren. Omdat het
afrijpen van mais dit jaar door de extreme droogte sneller
gaat dan normaal zal ook de oogst eerder zijn.

Of  het  werken  met  drones  wordt  uitgebreid  naar  andere
provincies is nog niet zeker. Dit hangt ook af van de kosten
die ermee gemoeid zijn. In 2021 werd door provincies voor
bijna 1,14 miljoen euro aan tegemoetkomingen in faunaschade
aan mais uitgekeerd. In de provincie Limburg ging het om een
bedrag van bijna 190.000 euro.

 

bron: BIJ12, 05/09/2022
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LTO Noord wil dat jacht op
wolf  wordt  toegestaan,
‘steeds meer vee doodgebeten’

Wolven  verjagen  en  zelfs  bejagen  zouden  moeten  worden
toegestaan  om  schapen  en  runderen  te  beschermen.  Daarvoor
pleit land- en tuinbouworganisatie LTO Noord. Er zijn volgens
de organisatie in de noordelijke provincies nu om de haverklap
vooral schapen het slachtoffer van de beschermde dieren.

Volgens  LTO  Noord  zouden  er  specifieke
gebieden  voor  wolven  moeten  worden
aangewezen. In gebieden waar de wolf niet
goed  kan  leven,  zoals  provincies  met
weinig wild en waar ze dus meer gevaar
vormen voor vee, zou de wolf niet meer
welkom moeten zijn.
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LTO Noord wil dat beheer mogelijk wordt: het verjagen van de
wolf of, ‘in uitzonderlijke gevallen’, het toestaan van jacht.

 

Preventieve maatregelen

Boeren nemen zelf preventieve maatregelen, zoals het plaatsen
van rasters, maar die zijn niet genoeg, want de hongerige
wolven  komen  daar  gewoon  overheen.  “Steeds  meer  schapen,
kalveren en andere dieren zijn de afgelopen weken doodgebeten
door wolven”, aldus LTO Noord.

LTO  zegt  dat  de  schapen  en  runderen  vreselijk  worden
toegetakeld door de wolven, die hun prooi vervolgens ook nog
eens grotendeels laten liggen. De regelmatige aanblik van de
gedode dieren wordt ze in het noorden te gortig.

Onrust

“Het is ontzettend pijnlijk om te zien. We willen dat daar wat
aan  gebeurt’,  aldus  LTO  Noord-voorzitter  Dirk  Bruins.  In
Overijssel, Drenthe en Friesland signaleert de club ‘erg veel
onrust onder de lokale gemeenschappen’.

Sinds een jaar of zeven komen er weer wolven voor in ons land
en sinds drie jaar zelfs roedels met jongen.

Bekijk ook: Hek tegen wolven om heel Friesland heen

https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/nederland/artikel/5329702/lto-noord-wolven-bestrijden-verjagen-bejagen-jacht


 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zie ook:

LTO Noord luidt noodklok 
vanwege schade door de wolf
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In de afgelopen weken zijn diverse schapen, kalveren en
andere dieren doodgebeten door wolven. Dit zorgt voor veel

leed bij de dieren. De wolf verwondt de dieren en eet
meestal slechts een stuk van de dieren op. Boeren luiden de

noodklok. LTO Noord roept op om werk te maken van
faunabeheer.

 

Rechter vindt geen redenen om
konijn  van  de  landelijke
vrijstelling te verwijderen.
 

In  het  Kort  geding,  overheidsaansprakelijkheid;
aanwijzing  (landelijke)  vrijstelling  van  het
konijn  in  de  zin  van  art.  3.15  Wet
Natuurbescherming.  Buitenwerkingstelling
regelgeving  wordt  in  het  kort  geding  door  de
rechter  afgewezen  aangezien,  deze  niet
onmiskenbaar  onrechtmatig  is,  ook  geen
ordemaatregel.

Doordat  in  de  konijnenpopulaties  verschillende  ziekte
uitbraken, is deze flink achteruit gegaan en heeft de soort de
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status  ‘gevoelig’  op  de  Rode  Lijst  gekregen.  Hiervan
probeerden de dierenorganisaties nu gebruik te maken om, via
een  kort  geding  de  Staat  te  dwingen,  het  konijn  van  de
landelijke vrijstellingslijst (art 3.15 Wn) te verwijderen .
De rechtbank Den Haag heeft op dinsdag 16 augustus echter
geoordeeld  dat  de  vermelding  op  de  vrijstellingslijst
rechtmatig is genomen. Zij konden in het het kort geding niet
aannemelijk  maken,  dat  de  konijnen  door  plaatsing  op  de
landelijke  vrijstellingslijst  in  hun  bestaan  bedreigt  zou
worden.

Zie hieronder de uitspraak van de rechter.
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Enquête  BIJ12  onder  jagers,
over voorkomen van schade en
beheer  ganzenpopulaties  in
Nederland
Beste leden NOJG,

De NOJG is gevraagd door BIJ12 voor het verspreiden en
onder  de  aandacht  brengen  van  een  enquête  over
faunaschade door ganzen. Daarom treffen jullie in deze
extra nieuwsbrief de enquête aan. Het is een bevlogen
thema  met  de  nodige  zorgen.  Extra  inzichten  kunnen
helpen bij het beter begrijpen van de knelpunten en 
verbeteringen  onderbouwen. De NOJG vind het belangrijk
dat  informatie  op  de  juiste  manier  geïnterpreteerd
wordt. Wij hebben afgesproken dat de NOJG betrokken
wordt bij het analyseren van de respons.

Zie de onderstaande brief BIJ12

Ganzen kunnen veel schade aanrichten aan grasland en gewassen.
Dat kan grote impact hebben op de oogst en daarmee inkomsten
van de agrariër. Bij het beperken van deze overlast spelen
faunaschadepreventie  en  -bestrijding  een  belangrijke  rol.
Daarom  onderzoekt  BIJ12  hoe  toekomstig  beleid  rond
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faunaschadepreventie en bestrijding op de praktijk toegespitst
kan worden. Het doel van dit onderzoek is om in te kunnen
spelen  op  de  behoeftes  van  betrokken  partijen,  waaronder
jagers en agrariërs.

Als  eerste  stap  is  in  april  een  enquête  uitgezet  onder
agrariërs. De vervolgstap is het uitzetten van een enquête
onder  jagers.  Jagers  spelen  immers  een  sleutelrol  in
faunaschadepreventie  en-  bestrijding.

We horen ook graag uw mening. We zijn benieuwd hoe u de rol
van de jager ziet bij het voorkomen van schade en het beheren
van de ganzenpopulatie, welke drempels u hierbij tegenkomt en
hoe u de samenwerking tussen jagers ervaart.

Bent u jager? Vul hier de enquête in!
Uw mening is zeer waardevol om toekomstig beleid in lijn te
brengen met de wensen vanuit de praktijk. Doet u ook mee? Wij
zien uw antwoorden graag tegemoet. Het invullen van de enquête
duurt  maximaal  15  minuten.  We  verwerken  uw  inbreng
vertrouwelijk  en  anoniem.

Resultaten, vragen en opmerkingen

De resultaten van het onderzoek zijn naar verwachting begin
2023 terug te vinden op de BIJ12-website.

U  kunt  via  een  mail  naar  Joost  van  Heiningen
(joost.vanheiningen@wing.nl)  aangeven  of  u  hiervan  op  de
hoogte gehouden wil worden.

Voor inhoudelijke vragen en opmerkingen kunt u terecht bij
Leonie Venhoeven (leonie@gedragsverandering.nl).
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Veel minder afschot van wilde
zwijnen  nodig  geacht  op  de
Veluwe
 

 

De  doelstelling  voor  het  afschot  van  wilde  zwijnen  op  de
Veluwe  voor  de  komende  periode  tot  aan  februari  is
aanmerkelijk  lager  dan  in  voorgaande  jaren.  De  afgelopen
winter gold als het slechtste mastjaar sinds 2003. Het gevolg
was dat er meer zwijnen een natuurlijke dood stierven. De
overblijvende dieren zijn zwakker en kregen daardoor minder
biggen. Daardoor hoeven er minder dieren gedood te worden voor
de in maart 2023 gewenste doelstand. 

Het streefaantal is circa 1350 wilde zwijnen op de Veluwe in
het  voorjaar.  Die  doelstand  werd  jarenlang  niet  gehaald,
blijkt  uit  tellingen  van  de  Faunabeheereenheid  Gelderland.
Sinds 2013-2014 is het aantal gestegen van 2341 tot 8845 wilde
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zwijnen in 2021-2022. In het afgelopen seizoen werden er 7690
wilde zwijnen afgeschoten. Hoewel de doelstand daarmee opnieuw
niet bereikt is, ligt de doelstelling voor de komende maanden
fors lager. Er wordt ingezet op afschot van 2577 dieren.

Minister  besluit  om
jachtseizoen  haas  en  konijn
te beperken en bodemprocedure
en  kort  geding
Jagersverenigingen.

Jagersverenigingen starten bodemprocedure
en kort geding
De  minister  voor  Natuur  &  Stikstof  heeft  een  definitief
besluit  genomen  over  het  jachtseizoen  2022/2023.  Aankomend
jachtseizoen zal de jacht op konijn niet geopend worden. In de
provincies Groningen, Limburg en Utrecht geldt dat hetzelfde
voor het haas. De Jagersverenigingen zijn zeer ontstemd over
dit  besluit  en  gaat  een  bodemprocedure  voeren  tegen  de
Nederlandse Staat. Daarnaast zal er ook een kort geding worden
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aangespannen waarin wordt gevorderd dat het besluit van de
minister wordt opgeschort.

Het besluit van de minister is mede tot stand gekomen op basis
van een onderzoek van Wageningen University & Research (WUR)
naar de staat van instandhouding van haas en konijn. Anders
dan  de  Universiteit  Wageningen  heeft  gerapporteerd,  is  de
staat van instandhouding van deze twee diersoorten in het
geheel niet in het geding. De Jagersverenigingen hebben al
eerder zeer duidelijk aangegeven dat er aan dit onderzoek een
onjuiste  beoordelingsmethode  ten  grondslag  ligt.  Ook  zijn
discutabele  keuzes  gemaakt  rond  gebruikte  data  en
referentiejaren. De Jagersverenigingen zijn erg teleurgesteld
dat  ondanks  de  internetconsultatie  en  de  gesprekken  met
ambtenaren en beleidsmedewerkers, de minister toch het besluit
heeft genomen om de jachtseizoenen voor haas en konijn te
beperken. De internetconsultatie heeft ruim 3. 800 reacties
opgeleverd. De Jagersverenigingen ervaren dit als een enorme
steun in de rug. Al deze reacties op de internetconsultatie
bevatten  inhoudelijke  bezwaarpunten  vanuit  verschillende
hoeken. De Jagersverenigingen achten het dan ook onbestaanbaar
dat de minister stelt dat dit geen nieuwe inzichten heeft
opgeleverd.

Naast de inhoudelijke kritiek is de minister haar belofte om
het besluit ruim voor jachtseizoen bekend te maken aan de
Tweede Kamer niet nagekomen. Evenals de juridische stappen zal
de  Jagersverenigingen  richting  de  Tweede  Kamer  het
onzorgvuldige  proces  verder  aan  de  kaak  stellen.

Bodemprocedure
Het besluit van de minister berust op onjuiste aannames over
de staat van de instandhouding van de haas en het konijn en
het  hanteren  van  een  onjuiste  beoordelingsmethode.  Daarom
heeft de Jagersvereniging besloten om een bodemprocedure tegen
de Nederlandse Staat te voeren. Er wordt met FPG, LTO en NOJG
overleg gevoerd om de procedure samen met deze organisaties te
voeren. In de bodemprocedure zal een rechter toetsen of de
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ministeriële  regeling  onrechtmatig  is.  De  rechter  worden
verzocht  om  een  definitief  oordeel  te  geven  over  de
beoordelingsmethode die moet worden gehanteerd bij het bepalen
van  de  staat  van  instandhouding  van  haas  en  konijn.  Dit
oordeel  is  ook  van  groot  belang  voor  de  volgende
jachtseizoenen en voor alle andere bejaagbare wildsoorten.

Kort geding
De jachtseizoenen van haas en konijn breken al spoedig aan.
Daarom heeft de Jagersvereniging ook besloten om via een kort
geding om een voorlopige voorziening te vragen. Dit zou er
voor moeten zorgen dat de jacht op haas en konijn in ieder
geval  toegestaan  blijft  totdat  er  een  oordeel  is  in  de
bodemprocedure.

‘Besluit minister onrechtmatig en onnodig’
De  Jagersvereniging  is  van  mening  dat  het  besluit  van  de
minister onrechtmatig en onnodig is. Willem Schimmelpenninck
van der Oije: ‘Het besluit van de minister is gebaseerd op
zeer beperkte en onjuiste gegevens. Deze gegevens geven een
vertekend  beeld  en  stroken  niet  met  de  werkelijkheid.
Daarnaast stelt de minister zelf dat de jacht geen drukfactor
van belang is. Dit maakt dat het besluit van de minister niet
alleen onrechtmatig is, maar ook zeer onnodig’.

Schadebestrijding blijft mogelijk
Het besluit van de minister om de jacht op het konijn niet te
openen per 15 augustus heeft vooralsnog geen gevolgen voor de
schadebestrijding.  Op  grond  van  de  landelijke
vrijstellingslijst blijft het mogelijk om schadebestrijding op
konijnen uit te voeren. Datzelfde geldt voor het haas daar
waar er sprake is van een provinciale ontheffing.
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De  agrarische  onderwerkregeling  voor  graanresten  rondom
Schiphol wordt met twee jaar verlengd. Het ministerie van
Infrastructuur en Waterstaat heeft die toezegging medio juli
gedaan.

De regeling is bedoeld om de vliegveiligheid rond de nationale
luchthaven te verbeteren. Agrarisch ondernemers die binnen 48
uur na de graanoogst het stro hakselen en onderwerken krijgen
daarvoor een vergoeding.

Daarmee  wordt  voorkomen  dat  ganzen  op  de  achterblijvende
graankorrels afkomen die anders op de percelen zouden blijven
liggen. De vogels zijn een gevaar voor de luchtvaart, omdat ze
bij het opstijgen of landen van de vliegtuigen in de motoren
terecht kunnen komen. Die kunnen daardoor beschadigen.

Knoop doorgehakt

Landbouwbestuurder Arwin Bos is blij dat de knoop over een
voortzetting  van  de  regeling  eindelijk  is  doorgehakt.  ‘We
hadden dat graag eerder gezien, zodat ondernemers daarmee in
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hun bouwplannen ook rekening hadden kunnen houden.’

De regeling is in 2012 ingesteld, eerst voor zes jaar. Een
verlenging voor een periode van vijf jaar volgde in 2018. De
betrokkenen,  naast  LTO  Noord  zijn  dat  ook  Schiphol,  de
provincies, gemeente en de terreinbeherende organisaties, zijn
sinds vorig jaar met het ministerie in gesprek om tot een
vervolg te komen.

1,7 miljoen euro

Met de regeling is in de huidige periode jaarlijks een bedrag
van  1,7  miljoen  euro  gemoeid.  Dat  bedrag  moet
hoogstwaarschijnlijk omhoog, stelt Bos. Hij onderhandelt vanaf
2012 namens LTO Noord met het ministerie over de regeling. ‘De
kosten voor de ondernemers zijn in deze periode namelijk wel
omhoog gegaan.’

De totale oppervlakte waarvoor de regeling geldt, beslaat zo’n
2.000 hectare. Bos schat in dat het daarbij om zeventig tot
tachtig ondernemers gaat. ‘Voor hen was het lange tijd onzeker
of het beleid werd voortgezet.’

Vertraging

De vertraging is deels veroorzaakt doordat het ministerie de
benodigde middelen aanvankelijk niet kon reserveren, vanwege
andere infrastructurele prioriteiten. Bos: ‘Op voorhand moest
met allerlei onderzoeken worden aangetoond dat de maatregelen
noodzakelijk en effectief zijn en dat er nog steeds draagvlak
voor bestaat. Al begin dit jaar stonden alle seinen op groen.’

Nu er een akkoord is bereikt over de continuering, moet nog
verder gesproken worden over de hoogte van de vergoeding. Die
lag voorheen op 785 euro per hectare. ‘Een relatief beperkt
bedrag, kijkend naar wat het oplevert’, stelt Bos. ‘De schade
aan een vliegtuigmotor bedraagt al snel een miljoen euro, dus
bij twee ‘bird strikes’ is dat bedrag terugverdiend. Om maar
niet spreken over de waarde van de extra veiligheid voor de



reizigers.’

Aantal incidenten stabiel

Sinds de regeling is het aantal incidenten stabiel. Volgens
Bos is dat terug te voeren op de wisselwerking tussen een
stringent  beheer  van  de  ganzenpopulatie  en  de
onderwerkregeling. ‘Het aantal ganzen rondom Schiphol neemt
nog steeds toe, dus het terugdraaien van maatregelen zou erg
onverstandig zijn.’

Vergoedingen  faunaschade  in
Gelderland gewijzigd

Gedeputeerde Staten van Gelderland gaan geen faunaschade op
natuurgrond meer vergoeden. Het gaat om schades op grond die
met een tegemoetkoming van de overheid is afgewaardeerd van
landbouwgrond naar natuur en waarbij de grondbezitter ook nog
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een beheersvergoeding krijgt. 

Het Gelderse provinciebestuur heeft daarnaast het eigen risico
geschrapt bij schades aangericht door de bever, das, lynx,
otter en wilde kat. Door het eigen risico van 5% met een
jaarlijks minimum van 250 euro per aanvrager was de drempel om
schade door dassen en bevers te melden hoog. Het betreft vaak
relatief kleine schades die nu te veel buiten beeld blijven.
Dat kwam het draagvlak voor bescherming van deze dieren niet
ten goede.

De provincie voert samen met terreinbeherende organisaties een
evaluatie  uit  naar  kostprijzen  voor  natuurbeheer  en
opbrengsten uit pacht van natuurgraspercelen. Verwacht wordt
dat pachter en verpachter daarop zullen anticiperen bij het
sluiten  van  de  pachtovereenkomsten  voor  2023.  Voor  die
gevallen  waar  een  meerjarig  pachtcontract  loopt,  stelt  de
provincie een overgangstermijn tot 2025 voor.

 

bron: LTO Noord, 20/07/2022

Debat  over  wolven  in
Nederland dreigt in ruzie te
ontaarden
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DD: 06 juli 2022 Bron:  RTL-Nieuws
 
De discussie tussen voor- en tegenstanders van de aanwezigheid
van de wolf in Nederland, dreigt te ontaarden in een flinke
ruzie. De standpunten verharden en op sociale media is veel
frustratie, boosheid en onmacht te lezen. Inwoners van het
platteland hebben het gevoel dat ‘stadse mensen’ zich ermee
bemoeien en zijn daar boos over.

Dat  concluderen  onderzoekers,  die  met  35  betrokken
organisaties hebben gesproken over de toekomst van de wolf in
Nederland. De Koninklijke Nederlandse Jagersvereniging en het
International Fund for Animal Welfare (IFAW) hadden opdracht
gegeven tot het onderzoek.

Een blik op Twitter levert inderdaad een vloed aan hashtags
over het onderwerp op. Daar zitten ‘beschaafde’ namen bij
zoals  #welkomwolf  en  #nederlandnietwolfwaardig,  maar  ook
minder vriendelijke zoals #wolvenmoord en #wolfverraders.

https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/nederland/artikel/5319515/voor-en-tegenstanders-van-de-wolf-nederland-de-clinch


‘Explosief thema’

Beide  organisaties  zijn  ogenschijnlijk  tegenpolen,  maar
proberen  samen  te  voorkomen  dat  emoties  uit  de  hand  gaan
lopen.  “De  aanwezigheid  van  de  wolf  is  een  potentieel
explosief thema”, aldus Willem Schimmelpenninck van der Oije,
directeur van de Jagersvereniging.

Volgens  de  onderzoekers  zijn  vrijwel  alle  35  organisaties
bereid met elkaar in gesprek te gaan over de wolf. Daaronder
zijn Het Nationale Park De Hoge Veluwe, een fel tegenstander
van de wolf, en FREE Nature en De Faunabescherming, juist
grote voorstanders van de wolf in Nederland.

 

Afrikaanse Varkenspest op 15
kilometer  van  Nederlandse
grens Overijssel
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In de Duitse plaats Emsbüren, in de deelstaat Niedersachsen
 is op een varkensbedrijf Afrikaanse varkenspest vastgesteld.
Het bedrijf met 280 zeugen en 1500 biggen ligt op circa 15
kilometer afstand van de Nederlandse grens, ten oosten van de
provincie Overijssel. De besmetting is op zaterdag 2 juli
bevestigd.  Het  bedrijf  is  op  zondag  3  juli  geruimd  en
contactbedrijven worden onderzocht. Rondom het bedrijf is een
beschermingszone van 3 kilometer en een bewakingszone van 10
kilometer ingesteld, waarin een vervoersverbod geldt en waar
bedrijven worden gescreend.
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De ingestelde bewakings- en beschermingszones liggen niet op
Nederlands  grondgebied.  Het  ministerie  van  LNV  vraagt
varkenshouders  extra  alert  te  zijn  op  verschijnselen  van
Afrikaanse varkenspest bij hun varkens en alle veterinaire
voorschriften  en  bio  veiligheidsmaatregelen  strikt  na  te
leven.

Tevens  is  het  van  belang  dat  ook  andere  partijen  in  de
varkenssector alle passende bioveiligheidsmaatregelen in acht
nemen, waaronder de verplichte tweede reiniging en desinfectie
van  vervoersmiddelen  die  zijn  gebruikt  voor  transport  van
evenhoevigen naar Duitsland en die terugkeren in Nederland.
Voor bezoekers van natuurgebieden of bedrijven is het van
belang dat zij geen varkensproducten achter laten in de natuur
of bij een varkenshouderij.

De  Nederlandse  Voedsel-  en  Warenautoriteit  (NVWA)  werkt
momenteel aan een risk-assessment en maakt een inventarisatie
van vervoersbewegingen over de grens. Het ministerie van LNV
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houdt nauw contact met alle betrokken partijen om de situatie
te  monitoren  en  zal  wanneer  nodig  aanvullende  maatregelen
nemen.

Nederland heeft al enige jaren een monitoringsprogramma in
wilde zwijnen. In deze monitoring worden bloedmonsters van
wilde  zwijnen  onderzocht  op  aanwezigheid  van  Afrikaanse
varkenspest. Er is ook een NVWA protocol voor het melden en
bemonsteren van gevonden kadavers van wilde zwijnen. In dit
protocol worden gevonden dode wilde zwijnen bemonsterd door
speciale medewerkers van de faunabeheer eenheden.

Personen die een dood wild zwijn vinden kunnen dit melden bij
de boswachter, politie of terreineigenaar. Deze personen nemen
contact met de medewerkers van de faunabeheer eenheden. Naar
aanleiding  van  de  besmetting  in  Emsbüren,  worden
migratieroutes van wilde zwijnen in het grensgebied door de
provincie  Overijssel  intensiever  gemonitord  op  dode  wilde
zwijnen.

Gezien  de  afstand  tot  eerdere  besmette  locaties  is  het
waarschijnlijk dat de uitbraak in Emsbüren het gevolg is van
menselijk handelen Afrikaanse varkenspest is in wilde zwijnen
aanwezig in het oosten van Duitsland. In juni is een bedrijf
in Baden-Würtemberg besmet geraakt.  Zaterdag 2 juli werd op
nog  een  ander  bedrijf,  in  Brandenburg,  een  besmetting
aangetoond. Dit bedrijf ligt veel verder van de Nederlands
grens.

 

bron: Ministerie van LNV, 02/07/2022
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Voedselaanbod  en  predatoren
bepalen  broedsucces  van
wadvogels
In  2020  startte  een  consortium,  bestaande  uit  Ecosensys,
Altenburg & Wymenga, Sovon en de Rijksuniversiteit Groningen,
onder leiding van Het Groninger Landschap een onderzoek naar
het broedsucces van wadvogels aan de kust van het vaste land.
De aanwezigheid van predatoren blijkt een bepalende factor
voor het broedsucces en laten weinig nesten van wadvogels in
de kwelders ongemoeid.

Tijdens dit onderzoek zijn verschillende maatregelen getest om
het broedsucces een positieve impuls te geven. Belangrijke
aandachtspunten vormen de kwaliteit van het voedselaanbod en
de  aanwezigheid  van  predatoren.   Om  de  beweging  van
grondpredatoren langs de noordelijke kust 3 tot 6 maanden te
kunnen volgen zijn tussen 2020 en 2022 vossen en steenmarters
gezenderd.

Combineer beheermethoden

De aanwezigheid van predatoren blijkt een bepalende factor
voor het broedsucces en laten weinig nesten van wadvogels in
de kwelders ongemoeid. ‘Steenmarters en vossen zijn inventief
en volhardend. Vossen schuwen water niet en zwemmen relatief
lange afstanden om een broedeiland te bereiken, ondanks dat ze
een voorkeur hebben om zich over het droge te bewegen. Maar
over volhardend gesproken: we hebben ook vossen gemonitord die
volledig op de kwelders leven.’

De aanbevelingen zijn wat Jonge Poerink betreft helder.
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Het kluteneiland in de kwelders van
de Dollard is omringd door water en voorzien van een
stroomraster. Dat blijkt een zeer effectieve
combinatie om predatoren buiten het broedgebied te
houden. Daar is geen vos of steenmarter gesignaleerd.
Het gebruik van één beheermethode is minder effectief,
maar een goede aanleg eens te meer cruciaal. Het
predatieonderzoek gaat de komende tijd door om meer
conclusies te kunnen trekken die terrein beherende
organisaties handvatten bieden bij het
predatiemanagement.
Altenburg  &  Wymenga  leidde  het  onderzoek  naar  het
voedselaambod. In 2020 werd een eerste inzicht verkregen van
het voedselaanbod voor klutenjongen in binnen- en buitendijkse
gebieden langs de vastelandskust. De onderzoekers stelden vast
dat het voedselaanbod bij de Klutenplas bij Westernieland op
het moment van bemonsteren, aanzienlijk lager was dan in de
andere gebieden. Het onderzoek in 2021 richtte zich daarom op
dit gebied.

De  beschikbaarheid  van  insecten  houdt  verband  met  de
weersomstandigheden. Bijvoorbeeld, hoe hoger de temperatuur,
hoe meer insecten. Het zoutgehalte bepaalt de aanwezigheid van
verschillende soorten benthos. Daarnaast werd het gebied in
2021  gevoed  door  een  brakwatertoevoer.  Hoewel  dit  niet
statistisch is aangetoond, is dit mogelijk wel van belang
geweest voor de ontwikkeling van de voedselbeschikbaarheid in
het gebied
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bron: Het Groninger Landschap, 27/06/2022
 

Nieuwe  verordening
wildbeheereenheden  Flevoland
van kracht

Provincie  Flevoland  hoeft  de  verordening
over de wildbeheereenheden niet op te schorten. Dat heeft de
rechter  op  24  juni  2022  beslist.  De  Wildbeheereenheid
Flevoland had in een kort geding om uitstel gevraagd. Dit
verzoek heeft de rechter afgewezen. De provincie heeft deze
week  de  verordening  alsnog  officieel  bekendgemaakt  in  het
Provinciaal Blad. Daar was in afwachting van de uitspraak
namelijk mee gewacht.

De verordening geldt met ingang van donderdag 30 juni 2022.

De  nieuwe  verordening  is  erop  gericht  om  de  regionale
herkenbaarheid  en  de  kwaliteit  van  de  data  van  de
wildbeheereenheden  te  vergroten.  Zo  is  er  vanaf  nu  één
wildbeheereenheid  in  de  Noordoostpolder,  één  in  Zuidelijk
Flevoland en één in Oostelijk Flevoland.

De nieuwe wildbeheereenheden zijn in januari 2022 al opgericht
en een groot aantal leden heeft zich hierbij aangemeld. Het
maximale  aantal  wildbeheereenheden  dat  op  grond  van  de
verordening is toegestaan is hiermee bereikt. Dat betekent dat
de  Wildbeheereenheid  Flevoland  vanaf  nu  de  taken  als

https://www.groningerlandschap.nl/nieuws/eerste-resultaten-onderzoek-broedsucces-vastelandskust-bekend/
https://www.nojg.nl/nieuwe-verordening-wildbeheereenheden-flevoland-van-kracht/
https://www.nojg.nl/nieuwe-verordening-wildbeheereenheden-flevoland-van-kracht/
https://www.nojg.nl/nieuwe-verordening-wildbeheereenheden-flevoland-van-kracht/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2022/07/Logo-Flevoland.png


wildbeheereenheid  niet  meer  kan  uitvoeren.

De  leden  kunnen  lid  worden  van  een  van  de  drie  nieuwe
wildbeheereenheden en op die manier hun werkzaamheden in het
veld  blijven  uitvoeren.  De  nieuwe  beheereenheden  zijn  ook
bezig met het afsluiten van jachthuurovereenkomsten. Jagers
kunnen zich aanmelden bij de nieuwe wildbeheereenheden via een
mail aan wildbeheereenheden@faunabeheerflevoland.nl.

Schadebestrijding en beheer

Schadebestrijding en beheer loopt via de Faunabeheereenheid
Flevoland. Veel vormen van schadebestrijding en beheer kunnen
gewoon door blijven gaan. Dat geldt ook voor het beheer van
reeën op terreinen van Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten en
Flevo-landschap. Wanneer de jacht in het najaar wordt geopend
kunnen alleen leden van de wildbeheereenheden Noordoostpolder,
Oostelijk Flevoland en Zuidelijk Flevoland gebruik maken van
deze mogelijkheid.

Toezicht en handhaving

De uitvoering van toezicht en handhaving heeft de provincie
sinds 2019 volledig belegd bij de Omgevingsdienst Flevoland
Gooi & Vechtstreek. Een team van groene handhavers ziet toe op
de uitvoering van de Wet natuurbescherming en de provinciale
regels. Ook in de toekomst zal de omgevingsdienst dit blijven
doen. Recent heeft men de formatie hiervoor uitgebreid.

 

bron: Provincie Flevoland , 30/06/2022
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Nieuwe  EU  natuurherstelwet
gepubliceerd
FACE verwelkomt het voorstel voor een nieuwe Natuurherstelwet
, dat vandaag door de Europese Commissie is gepubliceerd. Dit
zal een belangrijke stap zijn om de natuur in heel Europa
terug  te  brengen.  Belangrijk  is  dat  dit  de  allereerste
wetgeving ooit is die expliciet gericht is op het herstel van
de  Europese  natuur,  het  herstel  de  80%  van  de  Europese
Habitats die in slechte staat verkeren, en het terugbrengen
van  de  natuur  in  alle  ecosystemen  ,  inclusief  bossen,
landbouwgrond  en  zoetwaterecosystemen  (  link  ).

Het voorstel, dat de vorm aanneemt van een ontwerpverordening,
definieert  een  reeks  sleutelbegrippen  en  stelt  juridisch
bindende doelstellingen voor natuurherstel vast. Dit betekent
dat de lidstaten hun eigen nationale herstelplannen moeten
opstellen en de nodige werkzaamheden moeten verrichten om de
noodzakelijke herstelmaatregelen vast te stellen om aan de
doelstellingen en verplichtingen te voldoen. De wet zal de
bestaande  ervaringen  met  maatregelen  voor  natuurherstel
uitbreiden en moet voortbouwen op het goede werk dat door de
Europese jagers is verricht, zoals uiteengezet in het FACE-
biodiversiteitsmanifest . Belangrijk is dat de lidstaten de
belanghebbenden actief moeten betrekken bij het opstellen van
herstelplannen  om  ervoor  te  zorgen  dat  plannen  goed  zijn
afgestemd op de nationale omstandigheden.

Vanuit  het  gezichtspunt  van  FACE  zou  de  wet  belangrijke
voordelen  moeten  opleveren  voor  klein  wild  in
landbouwecosystemen.  Zo  worden  er  doelen  gesteld  voor  een
algehele toename van de biodiversiteit en een positieve trend
voor  graslandvlinders,  akkervogels  en  zeer  diverse
landschapselementen op landbouwgrond. Wat watervogels, zullen
de doelstellingen voor het herstel van wetlands, waaronder
veengebieden  en  rivieren,  ook  belangrijke  resultaten

https://www.nojg.nl/nieuwe-eu-natuurherstelwet-gepubliceerd/
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opleveren.

Even opmerkelijk voor bejaagbare en niet-bejaagbare soorten
zijn herstelmaatregelen die moeten worden genomen voor in de
lijst  opgenomen  Habitats  van  terrestrische,  kust-  en
zoetwatersoorten die nodig zijn om de kwaliteit en kwantiteit
van  die  Habitats  te  verbeteren,  onder  meer  door  ze  te
herstellen,  en  om  de  connectiviteit  te  verbeteren,  totdat
voldoende kwaliteit en kwantiteit van die Habitats is bereikt.

Nationale herstelplannen moeten de periode tot 2050 bestrijken
en minimaal elke 10 jaar worden herzien. De Europese Commissie
beoordeelt de ontwerpen van nationale herstelplannen binnen
zes maanden na de datum van ontvangst. In het voorstel zijn
ook monitoring- en rapportageverplichtingen voor de lidstaten
vastgelegd.

Wat  de  doelen  betreft,  somt  het  voorstel  een  bindend
overkoepelend  doel  op  met  bindende  ecosysteem  specifieke
doelen. Het eerste houdt in dat de herstelmaatregelen tegen
2030 ten minste 20 % van de land- en zeegebieden van de EU
moeten bestrijken en tegen 2050 alle ecosystemen die moeten
worden hersteld.

In een reactie op het nieuws van vandaag verklaarde Torbjörn
Larsson, voorzitter van FACE : “ We beoordelen het voorstel
momenteel  in  detail,  maar  we  kunnen  nu  al  zien  dat  dit
belangrijke voordelen zal opleveren voor de Europese natuur,
wat een centraal verzoek is in onze Europese Jagerscampagne .
De  rol  van  belanghebbenden  op  het  platteland,  waaronder
jagers,  bij  het  vertalen  van  de  wet  in  succesvolle
initiatieven ter plaatse kan niet genoeg worden benadrukt. Het
is van het grootste belang om de juiste prikkels te bieden om
ervoor  te  zorgen  dat  in  Europa  gebaseerde  natuurbehoud
projecten waarbij jagers en andere belanghebbenden betrokken
zijn, blijven evolueren ”.

https://signforhunting.com/


 

FACE is de stem van Europese jagers.
Wij zorgen ervoor dat de jacht goed blijft voor de jager, de
samenleving en de natuur.
www.face.eu

FACE is de Europese Federatie voor Jacht en Natuurbehoud.
FACE, opgericht in 1977, vertegenwoordigt de belangen van de 7
miljoen  jagers  in  Europa  als  een  internationale  non-
profitorganisatie.  FACE  bestaat  uit  nationale
jagersverenigingen uit 37 Europese landen, waaronder de EU-27.
FACE  wordt  ondersteund  door  7  geassocieerde  leden  en  is
gevestigd in Brussel. FACE handhaaft het principe van duurzaam
gebruik en is sinds 1987 lid van de International Union for
the Conservation of Nature (IUCN). FACE werkt samen met haar
partners  aan  een  reeks  jachtgerelateerde  zaken,  van
internationale  natuurbeschermingsovereenkomsten  tot  lokale
implementatiekwesties met de doel de jacht in heel Europa in
stand te houden.
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